
Rada Miejska Gminy Osieczna 
 

 

PROTOKÓŁ  NR  X.2019 

 

przebiegu obrad X sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 29 sierpnia 2019 r.                    

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Osieczna 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 29 sierpnia 2019 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:46 tego 

samego dnia. 

 

Obradom X sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki. 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach X sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło                       

14 Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Jaraczewski 

6. Paula Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda  

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Robert Skrzypek 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram X sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 29 sierpnia 2019 r. Witam 

wszystkich samorządowców Gminy Osieczna. Zrealizowaliśmy punkt 1.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 2 porządku obrad. Stwierdzam, że w obradach X sesji uczestniczy                         

14 Radnych. Pan Radny Przemysław Skowronek poinformował, że ze względu na wyjazd 

wakacyjny nie będzie obecny na sesji. W związku z tym mamy quorum i decyzje 

podejmowane w dniu dzisiejszym przez Radnych Rady Miejskiej Gminy Osieczna będą 

prawnie wiążące.  

Lista obecności Radnych na X sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu. 
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Lista obecności Gości na X sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 2.  

Ad. 3. Informacja o porządku obrad X sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 3. Porządek obrad dzisiejszej sesji jest taki, jaki otrzymaliśmy wraz                          

z zawiadomieniem o sesji z taką zmianą, że wczoraj otrzymaliśmy dwa kolejne projekty 

uchwał. W związku z tym jest propozycja, którą poddam pod głosowanie, a przedstawia się 

ona następująco. W punkcie czwartym nastąpi przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Następnie będzie informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych                                  

w okresie międzysesyjnym i informacja Burmistrza o jego działalności w okresie 

międzysesyjnym. Później zgłaszanie interpelacji przez Radnych i zapytania Radnych. Dalej 

część uchwałodawcza sesji, tj. w punkcie 9 i 10 podjęcie uchwał w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 

położonej w Osiecznej. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego 

kandydatów na ławników w punkcie jedenastym. W punkcie 12 podjęcie uchwały w sprawie 

przeprowadzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi. W punkcie 13 podjęcie 

uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Osieczna. W punkcie 14 podjęcie uchwały      

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok z tym, że dzisiaj 

jeszcze zostaną zgłoszone autopoprawki do tego projektu uchwały. Przedstawi je Pani 

Skarbnik. Jak przegłosujemy i będzie zgoda na taki porządek obrad, to w pierwszej kolejności 

przegłosujemy autopoprawki a później uchwałę i podobnie będzie w przypadku uchwały                   

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028, 

jeśli Rada Miejska wyrazi na to zgodę. W punkcie 16 i 17 pojawiają się te dwa nowe projekty 

uchwał, które otrzymaliśmy wczoraj, tj. uchwała w sprawie udzielenia przez Gminę Osieczna 

w 2019 roku pomocy finansowej na rzecz Powiatu Leszczyńskiego i w punkcie 17 podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników 

wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. W punkcie                

18 przewidujemy wnioski i informacje. W punkcie 19 odpowiedzi na zapytania i wnioski                                 

i w punkcie 20 zakończenie obrad X sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Czy są ze strony 

Państwa Radnych uwagi do przedstawionego i proponowanego porządku obrad? Nie widzę. 

Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku obrad w przedstawionym 

brzmieniu, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 14 głosów za. Kto jest 

przeciw – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. Dziękuję, w związku                             

z powyższym wynikiem głosowania stwierdzam, że będziemy pracować według przyjętego 

porządku obrad.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia porządku obrad X sesji Rady, 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 3 i ogłaszam 3 minuty przerwy w związku z koniecznością przygotowania 

nowego porządku obrad. 

 

P R Z E R W A 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady X sesji. 
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Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram punkt 4. Kto z Państwa Radnych ma uwagi do protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna? Jeśli nie ma uwag, pytań, wątpliwości, to chciałbym przyjąć 

protokół z ostatniej sesji poddając go pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji, proszę użyć odpowiedniego przycisku i podnieść 

rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego 

przycisku – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że w głosowaniu brało udział 14 Radnych. Za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej głosowało 14 Radnych, przeciw 

głosowało 0 Radnych, wstrzymało się od głosu 0 Radnych. W związku z powyższym 

wynikiem głosowania Rada Miejska jednomyślnie przyjęła protokół IX sesji Rady. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Rady stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zrealizowaliśmy punkt 4.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie 5 rozpoczynamy część informacyjną sesji. W związku z okresem wakacyjnym 

dwa razy nie pełniłem poniedziałkowego dyżuru. Natomiast kiedy byłem na dyżurze 

przyjąłem do wiadomości to, co Państwo Radni otrzymaliście natychmiast po tym, jak ja 

dostałem czyli odpowiedź z Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie petycji 

drogi 432. Pozostawiam Państwa opinii jak traktować tę odpowiedź. Ja ceniąc sobie szczerość 

przede wszystkim w tym gronie powiem, że mam wrażenie, że po raz kolejny ktoś nas odesłał 

i wskazał, że to jeszcze Policja powinna badać, itd. Bez wątpienia ten odcinek jest 

niebezpieczny, jeśli ma się skończyć to jednym małym znakiem drogowym, to trudno wierzyć 

w to, że nasza prośba i mieszkańców została spełniona. Miałem takie wrażenie, że tam jest 

jeszcze takie miejsce, gdzie można by, ja się na tym nie znam, z Panem Burmistrzem 

Kuśnierkiem kiedyś miałem okazję zamienić kilka zdań na ten temat, że na jednym z łuków 

powinna być dużo wcześniej namalowana linia ciągła dla większego bezpieczeństwa ale nie 

jestem fachowcem. Wypada przyjąć tę informację i jak za każdym razem ta odpowiedź nie 

musi być końcem sprawy. Proszę o współpracę polegającą również na tym, jeśli ktoś                       

z Państwa ma pomysł na to, co z tym zrobić dalej, to rozmawiajmy o tym i szukajmy sposobu, 

żeby sprawy się być może nie kończyły jedynie w taki sposób, że ktoś po raz kolejny mówi, 

że myśli, że jest inaczej. Mam jeszcze jedną uwagę, wolę już mówić o tym teraz bo jak 

będziemy wypełniać po raz kolejny oświadczenia majątkowe to mógłbym zapomnieć chociaż 

postaram się o tym pamiętać. Dostałem odpowiedź od Pana Wojewody, że moje oświadczenie 

majątkowe jest niewłaściwie wypełnione mimo, że tak samo wypełniam je od 20 lat. Już 

dzisiaj pragnę zwrócić uwagę moich Koleżanek i Kolegów, że jak wypełniają oświadczenie 

majątkowe, nie wiem kto z Was prawie przy każdym punkcie gdzie podaje kwoty, wartości, 

itd., czy każdy z Was pamięta o tym bo okazuje się, że w tym roku już trzeba o tym pamiętać 

a wcześniej nie trzeba było, żeby zaznaczyć czy te dane, wartości, które podajemy są                         

w ramach obowiązujących w Waszych małżeństwach wspólności majątkowych albo nie. Ja 

wpisywałem kwotę i nie zaznaczałem czy mam odrębność czy mam wspólnotę majątkową. 

Trzeba to za każdym razem zaznaczyć. Mi się wydawało, że jak nie zaznaczam, że mam 

odrębność to znaczy, że mam wspólność bo uważałem, że jest domniemanie, że jest 

wspólność a jeśli nie mam wspólności to muszę zaznaczyć, że nie ma wspólności, jest 

intercyza i jest podział majątku, itd. 20 lat to przechodziło w tym roku nie przeszło                                     

i musiałem zrobić korektę oświadczenia majątkowego poprawiając jedynie w ten sposób, że 
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w każdym punkcie zaznaczyłem, że mam wspólność majątkową małżeńską. Tak że proszę już 

dzisiaj o tym pamiętać, to oczywiście nie znaczy, że w przyszłym roku to będzie dobrze bo 

może mnie ktoś zapytać, po co zaznaczam, że mam wspólność jak wiadomo, że jest 

wspólność, zobaczymy. W każdym bądź razie mówię o tym żeby nie było, że się nie 

podzieliłem z Koleżankami tymi uwagami. W czasie moich dyżurów miałem telefony                      

z informacją, że w Gminie nie działają sensory powietrza. Na początku chciałem powiedzieć, 

że po co mają działać latem, jak nikt nie pali w piecach ale ktoś utrzymywał, może ma rację, 

że wcale tak nie jest, że w lecie się nie pali, przynajmniej w niektórych domach bo czasami 

pali się różnymi rzeczami. Dlatego, żeby nie było wątpliwości, że chcemy cokolwiek ukryć 

poprosiłem Pana Sekretarza o działania, które spowodują żeby sensory działały również                 

w miesiącach letnich, żeby było widoczne, że jesteśmy pro-eko. Wczoraj miałem 

przyjemność brać udział razem z Panem Burmistrzem w spotkaniu u Pana Prezydenta miasta 

Leszna w sprawie głównie drogi krajowej nr 12 Leszno-Kąkolewo i ścieżki rowerowej. 

Myślałem, że na tym spotkaniu będzie więcej dyskusji o drodze nr 432. Panie Burmistrzu czy 

wczoraj na spotkaniu był przedstawiciel od Pana Marszałka, bo takie były zapowiedzi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie widziałem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Miałem takie wrażenie, że nie ma z kim porozmawiać o drodze 432. Jakie są wrażenia Pana 

Burmistrza po tym spotkaniu bo nie zdążyliśmy ze sobą porozmawiać. Moje są takie, że 

wiadomo jaki jest stan faktyczny bo o tym mówił Pan Burmistrz na ostatnich sesjach, że jest 

rozstrzygnięte, że będzie realizowana droga od strony Gostynia do Kąkolewa i to jest 

przesądzone. Jest to kwestia dwóch, trzech lat i dowiedzieliśmy się z Panem Burmistrzem, że 

właściwie nie ma jeszcze rozpoczętej procedury a nam się wydawało to ze wszech miar 

potrzebne, żeby dokończyć te prace i doprowadzić tę drogę do Leszna. Wspólnie doszliśmy 

do takiego wniosku, Dyrekcja Dróg z Poznania jak gdyby też nam takie rozwiązanie 

zasugerowała. W dalszym ciągu mi się to nie podoba ale niestety tak jest, że żyjemy                             

w czasach, w których bardzo dużo zależy od tzw. lobbingu, żeby nie powiedzieć politycznego 

wsparcia dla inwestycji. To jest dla mnie smutna konstatacja. Chciałbym ciągle wierzyć, że 

powinny decydować merytoryczne względy, że jak droga jest prawie skończona i podnosimy 

argument, że jeśli droga krajowa nr 12 w Lesznie będzie doprowadzona do granic Leszna i od 

Kąkolewa będzie zrobiona w stronę Gostynia, to aż się prosi, żeby zrobić odcinek Leszno                  

-Kąkolewo, żeby nikt nam nie zarzucił, że jesteśmy jakimiś nieudolnymi samorządowcami, że 

nie umiemy dokończyć pięciokilometrowego odcinka. Wydaje nam się, że nie trzeba walczyć 

o to a okazuje się, że trzeba bo kolejka innych inwestycji jest długa i może inni są silniejsi, 

ważniejsi, itd. Zakończyliśmy spotkanie taką oto konkluzją, takie miałem wrażenie, że Pan 

Prezydent Mytych bo on reprezentował Urząd Miasta razem z Panem Burmistrzem 

porozumieli się co do tego, że samorządy szybko się zastanowią, jak spróbować tę sprawę 

uruchomić, żeby zadanie nie kończyło się na odcinku do Kąkolewa. W świetle tego to też jest 

odpowiedź na ewentualne pytania dotyczące ścieżki rowerowej. To zadanie też wtedy 

miałoby szansę być realizowane chociaż to też nie jest przesądzone, że droga Kąkolewo                    

-Leszno oznaczałaby automatycznie ścieżkę rowerową. Dziękuję.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 5.  

Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram punkt 6. Pana Burmistrza proszę w punkcie 6 o informację o działalności w okresie 

międzysesyjnym. Proszę.  
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! W okresie 

międzysesyjnym, tj. od 27 lipca do dzisiaj uczestniczyłem w następujących spotkaniach: 

1) u Pana Prezydenta miasta Leszna, o którym przed chwilą powiedział Pan Przewodniczący, 

2) z Panem Jarosławem Wawrzyniakiem Starostą Leszczyńskim, 

3) z dyrektorami szkół i przedszkoli z terenu naszej Gminy, 

4) z ks. Proboszczem Parafii Czerwona Wieś, 

5) z Paniami, Panami sołtysami naszej Gminy, 

6) również uczestniczyłem w egzaminie w związku z awansem zawodowym na stopień 

nauczyciela mianowanego Pani Marty Klak-Raburskiej, nauczycielki Przedszkola 

Akademia Pana Kleksa w Osiecznej, 

7) oraz w Dniach Osiecznej. 

Chciałbym Państwa poinformować, że: 

1) powierzyłem stanowisko dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie Panu Jackowi 

Mateckiemu,  

2) zakończona została przebudowa dwóch dróg, tj. w Grodzisku i w obrębie geodezyjnym 

Wojnowice w sąsiedztwie oczyszczalni ścieków, które zostały zgłoszone do 

dofinansowania w ramach programu poprawy stanu dróg dojazdowych do pól. Obie te 

drogi zostały zgłoszone do dofinansowania w ramach programu poprawy stanu dróg 

dojazdowych do pól. Trzecią drogą, która została zgłoszona do dofinansowania w ramach 

tego programu jest ul. Bławatkowa w Świerczynie, na której po krótkiej przerwie obecnie 

wznawiamy prace, 

3) od minionej sesji nic się nie zmieniło w kwestii dwóch wniosków rekomendowanych 

przez Wojewodę Wielkopolskiego – do dalszego procedowania, dotyczących przebudowy 

dróg w ramach Programu Budowy Dróg Samorządowych. Przypomnę, że przebudowa                

ul. Jabłonkowej w Kąkolewie i drogi gminnej w Kątach–Maciejewie została wpisana na 

listę rekomendującą do podpisania przez Prezesa Rady Ministrów. W środkach przekazu 

znalazła się informacja, że w ciągu najbliższych dni mamy, jak wszystkie samorządy, 

które czekają na decyzje Pana Premiera, dowiedzieć się o tym czy będziemy w grupie 

beneficjentów czy też nie. Zatem, w dalszym ciągu czekamy na ostateczne rozstrzygnięcia 

w tej sprawie. Tymczasem Wojewoda Wielkopolski w ramach tego samego programu 

ogłosił nowy nabór wniosków już na rok 2020. Do tego naboru zgłosiliśmy trzy wnioski. 

Jednym z nich jest wniosek, który nie uzyskał akceptacji w poprzednim naborze, czyli 

dotyczący drogi gminnej z Ziemnic do Ziemnic–Górki. Kolejne dwa wnioski dotyczą 

drogi Osieczna–Stanisławówka od drogi powiatowej Osieczna–Łoniewo, do miejsca                

w którym spełnia parametry pod względem szerokości, czyli 6,50 m oraz droga                          

w Grodzisku na odcinku od drogi powiatowej przez wieś, do Fabryki Okien, 

4) przebudowana została istniejąca kanalizacja sanitarna w rejonie Szkoły Podstawowej                       

w Osiecznej. W ramach rewitalizacji centrum Osiecznej trwa przebudowa nawierzchni 

jezdni ul. Krawieckiej, a także przebudowa istniejącego oświetlenia ulicznego                        

i zasilania energetycznego na ul. Krawieckiej, Słonecznej i Podgórnej. Nawierzchnię 

jezdni przebudowują pracownicy zatrudnieni w Urzędzie, natomiast prace energetyczne 

zostały zlecone wykonawcy zewnętrznemu, 

5) w Jeziorkach Wykonawca realizowanej świetlicy wykonuje prace wykończeniowe, 

6) po podpisaniu umowy z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego na dofinansowanie 

zadania pn. „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania 

ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej” oraz podpisaniu 

stosownego porozumienia z Powiatem Leszczyńskim ogłoszony został przetarg 

nieograniczony na wykonanie zadania. Do przetargu przystąpiło 9 oferentów. 

Najkorzystniejszą ofertę przedstawiło Konsorcjum LU-MAX Łukasz Masłowski                         
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i Przedsiębiorstwo Transportowo Spedycyjno-Handlowe PRA-MAS Sp. z o.o. z Leszna, 

które wyceniło koszt zadania na wartość 6.530.066,93 zł brutto. Trwa uzupełnianie 

dokumentacji najkorzystniejszej oferty, po czym zostanie podpisana umowa na 

wykonanie zadania, 

7) rozstrzygnięto przetarg na dowozy uczniów do szkół w roku szkolnym 2019–2020                  

i 2020–2021. Na ogłoszony przetarg złożone zostały dwie oferty. Najkorzystniejszą 

przedstawiła firma Usługi Transportowe Artur Maćkowiak z Osiecznej. W dniu 

jutrzejszym podpisana zostanie umowa, 

8) Wykonawca porządkuje teren po budowie rurociągu tłocznego sieci kanalizacji sanitarnej 

wraz z przebudową istniejącej przepompowni ścieków i odcinkiem kanalizacji deszczowej 

w Osiecznej, przy ul. Gostyńskiej i w tym tygodniu planuje zgłosić wykonane zadanie do 

odbioru, 

9) w Kąkolewie w Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej wykonana została nowa 

elewacja. Obecnie w trakcie przebudowy znajduje się głowica komina c.o. na tym 

budynku oraz malowana jest blacha stanowiąca pokrycie dachu. Odmalowano ściany 

kuchni świetlicy w Świerczynie. Prace te zostały wykonane, bądź jak w przypadku 

Kąkolewa są nadal wykonywane, przez pracowników zatrudnionych w Urzędzie.                

W Grodzisku zakończono wymianę płytek na tarasie świetlicy. Prace te realizował 

Wykonawca zewnętrzny, 

10) w Osiecznej na Samicy w obrębie zabudowy oraz na stawie w Kąkolewie wycięta została 

trzcina porastająca brzegi, 

11) w Grodzisku odtwarzana jest droga gminna, która przez minione dziesięciolecia zarastała 

stając się nieprzejezdną. Po jej wytrasowaniu obecnie nawożony jest tłuczeń betonowy. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą. Przygotowałem projekty uchwał, które mam 

nadzieję i o co proszę Państwo Radni będą procedować. Korzystając z tego, że jestem przy 

głosie chciałbym jeszcze Państwu powiedzieć o kilku sprawach. Po pierwsze, jeśli chodzi                 

o wczorajsze spotkanie to ja słyszałem, potwierdzając to o czym mówił Pan Przewodniczący           

i dziękuję za to, że wziął Pan udział w tym spotkaniu, o takiej możliwości, którą przedstawił 

Dyrektor Regionalny Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, który nie wykluczył budowy 

ścieżki Leszno-Kąkolewo zanim nastąpi końcowa modernizacja około 5 km odcinka drogi 

między Lesznem a Kąkolewem. Przy czym wtedy pojawiła się taka sugestia, że mile widziany 

byłby współudział samorządów w realizacji tej inwestycji. Ani miasto Leszno ani Powiat 

Leszczyński i my jako przedstawiciele naszej Gminy nie powiedzieliśmy nie. Takie działania 

były, Pan Przewodniczący o tym mówił i z pewnością będziemy je podejmować. Czas 

pokaże, w którą stronę kwestia tych działań się potoczy. Jest oczywiste, że mówimy z tym 

samym akcentem o odcinku drogi krajowej jak i odcinku drogi wojewódzkiej, ponieważ obie 

te drogi wymagają, tak uważam, istotnych napraw, remontów żebyśmy mogli mówić                         

o jeszcze lepszym standardzie niż to mamy do tej pory. Wcześniej spotkałem się z Panem 

Starostą Wawrzyniakiem, na którym to spotkaniu poruszyłem kilka tematów. Chciałbym 

Wysokiej Radzie i naszym Szanownym Gościom przedłożyć krótkie sprawozdanie z tego 

spotkania. Po pierwsze zapytałem, co dalej z remontem drogi poczynając od drogi krajowej  

nr 12 czyli przy dąbkach za Dobramyślą patrząc od strony Osiecznej poprzez Dobramyśl, 

Łoniewo, Osieczną, Wolkowo, Goniembice do wjazdu do Lipna czyli tzw. stara 5, która na 

dzisiaj ma, jeśli się nie mylę, oznaczenie drogi wojewódzkiej nr 309. Pan Starosta poza tym, 

że podtrzymał deklarację, że o takim remoncie ciągle myśli, konkretnych terminowych 

decyzji nie przekazał. Jedyne co jak gdyby doszło do tego projektu, to usłyszałem, że odcinek 

od drogi krajowej nr 12 ma zostać wydłużony do Pawłowic do Małego Dworu. Ci z Państwa, 

którzy wiedzą, gdzie znajduje się w Pawłowicach Mały Dwór, to mniej więcej wiedzą o jakim 

odcinku mówimy. Pozostaje nam trzymać kciuki, żeby ten projekt został przygotowany. Na 

całość inwestycji związanej z przebudową drogi nie ma jeszcze projektu. Są odcinki gdzie 
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projekt jest, a takim odcinkiem jest odcinek od skrzyżowania Łoniewo-Kąkolewo                              

-Dobramyśl-Grodzisko w stronę Osiecznej. Taki projekt już funkcjonuje, natomiast pozostałe 

odcinki jeszcze nie zostały zaprojektowane. Kolejny raz przypomniałem Panu Staroście, że od 

kilku lat mówimy o przebudowie ulicy Śmigielskiej i Drzeczkowskiej w Osiecznej, w ramach 

tych inwestycji, które co roku Powiat Leszczyński realizuje. Jeżeli chodzi o fragment ulicy 

Śmigielskiej, to byłby realizowany w ramach pierwszego zadania, od obwodnicy w stronę 

Wolkowa. Natomiast należałoby również wyremontować odcinek ulicy Śmigielskiej od ulicy 

Leszczyńskiej do obwodnicy Osiecznej. Rozmawialiśmy też o dywaniku asfaltowym                        

w Grodzisku, gdzie do wykonania jest kilkadziesiąt metrów i o Świerczynie, gdzie na 

realizację oczekują dwa odcinki, tj. odcinek drogi powiatowej w centrum Świerczyny i od 

skrzyżowania głównego w Świerczynie w stronę Bojanic. Na spotkaniu rozmawialiśmy                   

o odcinku w centrum Świerczyny, natomiast informacja sprzed kilku godzin jest taka, co 

zaproponowaliśmy też w uchwale budżetowej, wspólnie występujemy o to, aby wykonać 

dywanik asfaltowy od skrzyżowania głównego w stronę Bojanic. Gdyby to się udało wspólnie 

wykonać, a taką mamy gwarancję Powiatu Leszczyńskiego, Pana Starosty, to w tym roku 

dywaniki asfaltowe byłyby położone, ponieważ po budowie kanalizacji sanitarnej ten proces 

został zawężony. Od jakiegoś czasu na wniosek samorządowców, włodarzy gmin istnieje taki 

dokument w Powiecie Leszczyńskim, w którym zestawiono inwestycje, zadania realizowane                            

w poszczególnych gminach Powiatu Leszczyńskiego w ostatnich latach. Ja miałem 

przyjemność usłyszeć liczby zawarte w tym dokumencie podczas spotkania Radnych Powiatu 

Leszczyńskiego z naszego okręgu czyli Krzemieniewa i Osiecznej, a takie spotkanie odbyło 

się w naszym Urzędzie, również Pan Wójt Sobecki był obecny. Poprosiłem, żeby taki 

dokument został przesłany do naszej Gminy, abyśmy mogli na nim popracować. Minęło już 

kilka tygodni i jeszcze tego dokumentu nie otrzymałem. Mam nadzieję, że przeoczenie albo 

nawał pracy spowodowały, że jeszcze nie mam dostępu do tego zestawienia. Mówię o tym nie 

bez przyczyny ponieważ takie odnoszę wrażenie, że w ciągu ostatnich kilku lat w Osiecznej, 

w naszej Gminie jest podejmowanych mniej działań. Również poprosiłem Pana Starostę, żeby 

powiedział szczegółowiej o planach na tę kadencję dotyczących nie tylko naszej Gminy ale 

wszystkich gmin, czyli 7, które są w Powiecie Leszczyńskim. Wskazałem też na konieczność 

zainteresowania Powiatu Leszczyńskiego czy Zarządu Dróg Powiatowych bieżącym 

utrzymaniem dróg powiatowych na terenie naszej Gminy. Ja nie odnoszę się do sąsiednich 

gmin bo myślę, że każdy wójt czy burmistrz powinien się tymi sprawami zajmować. Moje 

odczucie jest takie, że buduje się drogę, chodnik a później jest tak, że jak gmina będzie o to 

dbać, to tak będzie mieć. Są niezbędne zabiegi pielęgnacyjne, które właściciel, zarządca drogi 

w ciągu roku częściej lub rzadziej w zależności od potrzeb czy też decyzji wykonuje.                      

W Osiecznej w ciągu dróg powiatowych, które zostały niedawno wyremontowane my czyli 

nasz Samorząd dokonał sporej liczby nasadzeń. Ja już nie wspomnę, że wtedy był to koszt 

około 50.000 zł ale oprócz tego, że posadziliśmy to teraz trzeba o to dbać. Ostatnie zabiegi 

pielęgnacyjne, nie tylko w ciągu tych ulic czyli od Leszczyńskiej przez Frankiewicza do 

obwodnicy ale także w innych miejscach, kosztowały nas powyżej 7.000 zł. Szacuję, że około 

5.000 zł to był koszt działań podjętych na drogach czy w pasie dróg powiatowych. 

Wspomniałem też o odrostach przy drzewach, które na niektórych odcinkach pasów drzew 

przy drogach powiatowych są tak duże, że albo zasłaniają wyjazd z pola albo przeszkadzają       

w mijaniu się samochodów. Nie wyczerpię całego spektrum zbioru potrzebnych działań ale 

wymienię chociażby drogę Drzeczkowo-Wolkowo i drogę Dobramyśl-Osieczna. Te odrosty 

są coraz większe. Te prace pielęgnacyjne powinny być wykonywane. W ostatnim czasie 

rozmawialiśmy też o tym czy nie wystarczyłoby na wspólne decyzje czyli nam i Powiatowi 

Leszczyńskiemu na to, żeby w ramach tego o czym mówiliśmy w ostatniej kampanii 

wyborczej nie podjąć prób remontu dywaników asfaltowych wzdłuż dróg czy ulic 

przebiegających przez nasze miejscowości. W naszej Gminie mamy kilka miejscowości,                  
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w których należałoby wyremontować drogi powiatowe. Na ten czas mówimy o naszej 

propozycji związanej z remontem drogi przebiegającej przez Popowo Wonieskie ale oprócz 

tego mamy jeszcze kilka dróg w Drzeczkowie, w Ziemnicach i w dalszej kolejności nie będę 

wymieniał, która pierwsza, która druga ale Frankowo, Grodzisko, Miąskowo, Łoniewo, 

Wolkowo, Witosław. Z naszego przekonania należałoby każdego roku wykonywać remonty 

tak żebyśmy jeździli po lepszych drogach. Między miejscowościami są drogi powiatowe 

łączące te miejscowości. Jak będziecie się Państwo zastanawiać na ile możemy pomóc, to ja 

chciałem wskazać na element, który gdzieś nam umyka. Tak na końcu to są drogi powiatowe 

oraz, że powstał taki zwyczaj, że jak gmina nie dołoży 50% wartości kosztów zadania to nie 

ma budowy, remontu, etc. Sądzę, że Gmina winna się nad tym zastanowić. Z mojej wiedzy 

wynika, że na terenie naszej Gminy mamy 4 kategorie dróg. Krajowa to jest droga nr 12, 

wojewódzka to droga nr 432 jak się kończy Grzybowo a zaczyna nasza Gmina do granicy 

między Gminą Osieczną za Kątami a początkiem Gminy Krzywiń. Dróg powiatowych nie 

będę wymieniał bo to by zajęło dużo czasu. Największa grupa dróg i ulic to są te, które są we 

władztwie Samorządu Gminy więc nie do końca będę mówił uważnie o wszystkich ale 

powiem, że są to drogi gminne. W mojej ocenie, nie wiem czy Państwo się z tym zgodzą, ale 

gdyby spróbować spojrzeć na to, w jakim stanie są te drogi, to w najgorszej sytuacji są drogi 

powiatowe. Każdego dnia jeździmy po drogach powiatowych i na niektórych z nich już jest 

nie tylko potencjalnie niebezpiecznie. Nie tylko samochody ciężarowe jak przejeżdżają przez 

te drogi kołyszą się, dlatego zawodowi kierowcy jeżdżący ciągnikami, zwanymi na skróty 

tirami, uciekają na środek drogi. Wielokrotnie o tym mówiliśmy ale myślę, że te głosy są 

coraz bardziej donośne nie tylko dlatego, że stan dekapitalizacji jest dosyć szybki. 

Wspomniałem i prosiłem Pana Starostę o to, żeby rozważył namalowanie pasów 

wyznaczających oś jezdni, chociażby na swoich drogach przebiegających przez miejscowości. 

Jeżeli już nie między miejscowościami, to chociażby w samych miejscowościach. Poza 

Osieczną właściwie nie ma na terenie naszej Gminy ani metra namalowanej linii, która 

pokazuje oś jezdni. Przypomnę, że mamy drogi powiatowe, gdzie szerokość ich jest od 

niecałych 6 m do powyżej 7 m. Sądzę, że to, że szerokość drogi musi być taka a nie inna, to 

czasem jest to wybieg, żeby nie malować tych linii. Uważam, że powinniśmy w tej sprawie 

lobbować. To też ma wpływ na bezpieczeństwo w różnych sytuacjach, zresztą spójrzmy na 

inne gminy, w wielu miejscach w ciągu dróg powiatowych nie tylko w samych 

miejscowościach ale i między nimi takie linie, również te boczne, pojawiają się. U nas 

najczęściej są to chodniki natomiast linie, które wyznaczają oś jezdni, moim zdaniem, jak 

najbardziej powinny zostać namalowane. Szanowni Państwo, w związku ze zmianami, które 

dotykają nas jako mieszkańców, mówię o zmianach w prawie podatkowym, wszystko 

wskazuje na to, że w naszym Samorządzie, w naszej Gminie w przyszłorocznym budżecie 

należy spodziewać się około 1 mln zł mniej. Mówię o tym bardzo krótko ale to jest ważne               

w kontekście tego o czym będziemy mówić za kilka tygodni konstruując budżet i planując to, 

co chcielibyśmy wykonać. 1 mln zł dla naszego Samorządu to jest dużo, procentowo to 

każdego samorządu dotknie podobny ubytek, tj. około 14% w stosunku do roku bazowego 

czyli tego, który trwa. Przygotowujemy wizytę naszych Przyjaciół z Holandii. Wizyta została 

uzgodniona na 19-22 września. Spotkałem się z Państwem Sołtysami, mówiliśmy o kilku 

sprawach. Mówiliśmy również o dwóch takich ważnych zadaniach. Pierwsze dotyczy 

propozycji zadań Państwa Sołtysów i Rad Sołeckich na rok 2020, co chcielibyście abyśmy                

w roku 2020 w Waszych miejscowościach zrealizowali. Wspomniałem o tym, że chciałem 

Wysoką Radę poinformować, że jestem zdeterminowany, żeby w roku 2021 zaproponować 

Wysokiej Radzie, Państwu Sołtysom wprowadzenie w naszej Gminie funduszu sołeckiego               

i budżetu obywatelskiego. W sytuacji, gdy uda nam się uzyskać dofinansowanie zewnętrzne 

mamy zamiar wybudować dwa żłobki, jeden w Osiecznej, drugi w Kąkolewie. Na ten czas 

jest taka koncepcja, pomysł, żeby docelowo były to miejsca dla 16 dzieci zarówno                         
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w Osiecznej jak i w Kąkolewie. Jeżeli chodzi o oświadczenia majątkowe, to chciałem 

powiedzieć dokładnie to samo o czym powiedział Pan Przewodniczący. Ja również 

otrzymałem informację od Wojewody i też sporządziłem korektę złożonego oświadczenia. 

Odkąd istnieje konieczność składania oświadczeń majątkowych, tak się składa, że mam taki 

obowiązek, najpierw jako Radny, teraz jako Burmistrz, do tej pory takich wymogów nie było. 

Proszę, nie tylko tutaj obecnych Państwa Radnych, ale myślę, że kierowników naszych 

jednostek, wszystkich zobowiązanych, naszych współpracowników, mówię o Urzędzie, żeby 

na to zwrócili uwagę ponieważ był tam taki zapis, żebyśmy dochowali odpowiedniej 

staranności przy wypełnianiu oświadczeń majątkowych. Dziękuję.  

Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa, wykorzystajmy fakt, że Pan Burmistrz jest przy mikrofonie, czy są 

pytania do części informacyjnej? Kto chciałby o coś zapytać, skomentować? Proszę Państwa, 

a propos naszej współpracy, o której mówi Pan Burmistrz z Panem Starostą. Jak dla mnie 

smutno rysuje się obraz naszej współpracy, takie mam przemyślenia. Jak słyszymy Pan 

Burmistrz przeprowadził, tak się domyślam, dość długą rozmowę bo tematów było sporo.                

Z relacji Pana Burmistrza ja żadnych optymistycznych wniosków nie wyciągam, co więcej, 

zanim Pan Burmistrz o tym powiedział już od jakiegoś czasu, od kilku tygodni, a Pan 

Burmistrz potwierdził moje wrażenie, jeśli chodzi o drogę na przykład Dobramyśl-Lipno. Ja 

mam wrażenie, że ona spadła w hierarchii planów Powiatu i jest jakaś niepokojąca dla mnie 

zmiana bo jeszcze kilka miesięcy temu, nawet z publicznych wypowiedzi Pana Starosty 

wynikało, że następnym zadaniem w kolejce, po tych realizowanych projektach, jest wielka 

szansa że, to zostało powiedziane publicznie, jestem gotów to odszukać, będzie realizacja 

dotycząca drogi Dobramyśl-Lipno. My dorabialiśmy do tego argumentację, mam wrażenie 

taką bardzo zasadną, tak w rozmowie z Panem Starostą wiem, że Pan Burmistrz, ja też 

miałem okazję o tym mówić, miałem wrażenie, że jest zgoda co do tego, że jeśli Powiat                   

w poprzednich latach zbudował dojazd do „eski” od strony zachodniej czyli od Wijewa, to 

wydaje się, że teraz przychodzi czas w hierarchii potrzeb na łącznik, na dojazd do „eski” od 

strony wschodniej czyli od naszej strony. Miałem wrażenie, że była zgoda co do tego, że ta 

droga będzie wykonywana. Od kilku tygodni ja z niepokojem słyszałem jedną czy drugą 

wypowiedź Pana Starosty, gdzie w kontekście planów inwestycyjnych, jeśli chodzi o drogi 

powiatowe, nasza droga zniknęła i pojawiły się inne. To jest moja pierwsza konstatacja                   

w związku z tym o czym mówił Pan Burmistrz. W pełni się zgadzam z tymi z którymi mam 

przyjemność pracować od kilku czy kilkunastu lat i właściwie to jest ciągle ten sam nasz 

pogląd co do tego, że żadna substancja drogowa, nie jest tak zniszczona i tak zdegradowana 

jak drogi powiatowe. Takie mam przekonanie, że te drogi wymagają największych nakładów. 

Z drugiej strony spotykam się z takimi wypowiedziami i publikacjami, z takim stanem,                   

w którym pokazuje się Powiat Leszczyński, jako Powiat, który świetnie stoi finansowo, nie 

zaciąga złotówki kredytu, jest pokazywany jako wzór gospodarności. Wiem, że m.in. ten stan 

finansowy, w moim przekonaniu, jestem gotów chętnie dyskutować o tym również z Panem 

Starostą, jeśli będzie taka okazja, jest osiągnięty z dwóch powodów. Pierwszy powód to, że są 

realizowane tzw. inwestycje flagowe a zaniedbana jest pozostała substancja. Drugi powód to 

pokażcie mi inwestycję Powiatu, która jest wykonywana na przykład bez udziału drugiego 

samorządu. To jest tak, jak my byśmy powiedzieli, że będziemy mieszkańcom, może to jest 

za duże uproszczenie, ale że będziemy budować drogi pod warunkiem, że mieszkańcy będą 

do tych dróg dokładać a potem byśmy się chwalili, że mamy mniej kredytów albo najlepiej, 

że wcale ich nie mamy. Zastanawiam się, co by dzisiaj zrobił Pan Starosta czy teoretycznie 

każdy inny, gdyby dzisiaj siedmiu wójtów i burmistrzów powiedziało wspólnym głosem: 

Panie Starosto my mamy swoje wydatki i od tej pory nie będziemy dotować zadań                            
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i inwestycji Powiatu, nie dołożymy ani złotówki i niech Pan buduje ze swojego budżetu. 

Niech Pan korzysta ze środków zewnętrznych, tak jak my musimy korzystać, i niech Pan nie 

drenuje budżetów gmin, warunkując kolejne inwestycje między innymi tym czy się gmina 

dołoży czy się nie dołoży. Jak gmina się nie dołoży do przedsięwzięcia, to nie jest na liście 

inwestycyjnej Powiatu. Nie lubię rozmawiać o kimś, jeśli ten ktoś jest nieobecny, w związku 

z czym trzecia moja konstatacja i wniosek po tym co powiedział Pan Burmistrz. Z największą 

przyjemnością, jeśli będzie taka Państwa wola myślę, że już minęło trochę czasu od ostatniej 

wizyty Pana Starosty u nas w Gminie, w sensie posiedzenia Rady, jeśli nie ma sprzeciwu, to 

ja proponuję i chciałbym żeby tak się stało, żeby na jednej z najbliższych, a najlepiej 

najbliższej sesji gościł na nasze zaproszenie Pan Starosta i żebyśmy szczerze o tym 

porozmawiali. Może Pan Starosta ma takie argumenty, które nas przekonają, ja chciałbym te 

argumenty usłyszeć. W związku z tym, jeśli chodzi o relacje naszej Gminy ze Starostwem                 

i Powiatem Leszczyńskim proponuję, żeby Gościem najbliższej sesji, jak zawsze przemiłym 

Gościem był Pan Starosta i będziemy o tym rozmawiać. To są wszystko rzeczy słuszne,                   

o których Pan Burmistrz mówił, mam wrażenie, że to są takie rzeczy, które warto poruszać. 

To wymalowanie pasów, stan drogi Osieczna-Łoniewo jest taki jaki jest, wszyscy nie tylko 

Pan Burmistrz, my też teraz często musimy jeździć tą drogą, widzimy jak się tam jedzie, skąd 

te wypadki tych którzy jadą tą drogą pierwszy raz i wypadają z niej bo nie mogą się zmieścić. 

Ktoś mi ostatnio zwrócił uwagę, nie wiem czy na drodze powiatowej jest to możliwe, ale 

pokazywał przykład ulicy Jeziorkowskiej w Osiecznej, jak można było wymalować pas 

ścieżki rowerowej, wyznaczyć pas, i ten ktoś mówi, a dlaczego tak nie można na przykład 

zrobić na odcinku w Łoniewie, chyba, że droga jest za wąska. Jakby na tej drodze pojawił się 

pas dla rowerów bo tam też gdzie się kończy ścieżka rowerowa ludzie jadą ulicą i właściwie 

dzisiaj tym bardziej, kiedy są objazdy, tiry pędzące, itd. jest to potrzebne dla zapewnienia 

bezpieczeństwa. Możemy z Panem Starostą o tym porozmawiać. To tyle moich uwag, jeśli 

chodzi o stan relacji z Powiatem Leszczyńskim, którego jesteśmy silnym, ważnym, tak chcę 

wierzyć, członkiem, jednym z siedmiu. W związku z tym, tak jak mówię, zaprośmy Pana 

Starostę porozmawiajmy w Jego obecności bo tak będzie uczciwiej i lepiej i będziemy 

natychmiast znali stanowisko Pana Starosty.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak samo uczciwie jest dzisiaj. Powiedziałem Państwu to, co usłyszałem od Pana Starosty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Aż się bałem, że Pan Burmistrz powie, że powiedziałem uczciwie, to że dzisiaj jest 

nieuczciwie. Nie, wszystko jest dobrze w tym sensie, że dzisiaj zaczęliśmy tę rozmowę                     

a będziemy ją kontynuować w obecności Pana Starosty. Panie Burmistrzu, jedno pytanie 

dotyczące planu budowy żłobka. Skąd kalkulacja, dlaczego na 16 miejsc bo my wiemy, że 

taka jest potrzeba? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To wynika na dzisiaj z takiej oto oceny czy rozpoznania, że aby uzyskać maksymalną wartość 

dofinansowania liczba uczestników czyli beneficjentów usług żłobkowych nie może być 

wyższa jak 20% dzieci urodzonych w danym roczniku w samorządzie. To oznacza ponad               

30 urodzonych w całej Gminie. Aczkolwiek, gdy powstaną, a wiemy, że powstaną te obiekty, 

to kwestia rozbudowy jak będzie taka potrzeba, jest dla mnie oczywista.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

A lokalizacja?    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeśli chodzi o Osieczną to proponujemy lokalizację w narożniku dużego skweru przy 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. W Kąkolewie jest trudniejsza sytuacja ponieważ 

nie mamy gruntów gminnych, a te, które mamy są już zabudowane. Koncepcja jest taka, że 

jest miejsce przy Ośrodku Zdrowia, na działce należącej do Gminy. W tym miejscu możemy 
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pobudować taki obiekt.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać pytanie? Nie widzę. Dziękuję. Jeśli 

chodzi o nieszczęsne drogi nr 432 i nr 12, w tym sensie nieszczęsne, że ciągle mam wrażenie, 

że są niedoinwestowane, jak Pan Burmistrz mówi o żłobku to aż się prosi, żeby po raz 

kolejny, niestety ale tak trzeba, zaznaczać, że ciągle czekamy na skomunikowanie z Centrum 

Kultury i Biblioteki wzdłuż drogi 432. Mówimy o tym od dawna, tam jest potrzeba budowy 

chodnika wzdłuż drogi 432, który skomunikowałby Łącko na przykład z centrum. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Od marketu Dino do ulicy Jeziorkowskiej jest taka sama sytuacja. Na odcinek od Dino do 

ulicy Śmigielskiej już jest projekt ale on póki co spełnia rolę pułkownika i jego realizacji 

jeszcze się nie doczekaliśmy. To są ważne zadania, które są do wykonania przy obwodnicy 

osieckiej.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 6.  

Ad. 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. Kto z Państwa Radnych chciałby 

zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 7.  

Ad. 8. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 8. Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. 

Chciałbym zgłosić zapytanie. W trybie zapytania do Burmistrza proszę o odpowiedź                         

i informacje w następującym temacie. Proszę Państwa, jak wiecie od dwóch lat funkcjonuje   

w Osiecznej obiekt zajmujący się hodowlą świń. Nie chcę dzisiaj, chyba że będzie taka 

Państwa wola, rozstrzygać dyskusję czy ten obiekt emituje brzydkie zapachy czy nie. Nie 

chcę o tym rozmawiać ale chcę zapytać i chciałby o to prosić aby, to oczywiste, że na gruncie 

przepisów dostanę odpowiedź, chciałbym prosić o wskazanie, które przepisy odpowiedniej 

uchwały Rady Miejskiej w Osiecznej czyli tzw. Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego regulują kwestie budowy i rozbudowy obiektów,                            

w których prowadzi się hodowle zwierząt, na terenie naszej Gminy ze szczególnym 

uwzględnieniem Miasta Osieczna. Proszę o wskazanie, które przepisy wspomnianej uchwały 

stanowią zakaz dla takich inwestycji na terenie Miasta Osieczna. I w punkcie drugim w tej 

samej sprawie. Czy są na dzisiaj wydane i obowiązują pozwolenia na budowę albo na  

rozbudowę obiektów hodowlanych, o których mowa w pkt 1? Jeśli tak, jeśli takie są 

obowiązujące dokumenty, które pozwalają na rozbudowę, to chciałbym uzyskać informację, 

kiedy takie wnioski zostały złożone i kiedy te zgody zostały, jeśli one są, kiedy one zostały 

wydane w tych sprawach? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To ostatnie pytanie dotyczy Osiecznej czy całej Gminy? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mnie interesuje miasto Osieczna. Dlatego, że ustnie powiem, w ciągu ostatnich kilku tygodni 

słyszałem, a jako Radny chciałbym wiedzieć więcej, o inicjatywie obywatelskiej ludzi którym 

się wydawało i wydaje, takie mają zdanie, że ten obiekt emituje dużo nieprzyjemnych 

zapachów. Wiem, że doszło do spotkania, dyskutowano o tym i pojawiła się kwestia, że 

inwestor, który prowadzi te hodowle, pojawiła się taka opinia, takie zdanie, ma zgodę na 

rozbudowę tego obiektu. Ja chciałbym prosić o wyjaśnienie, jak to na dzisiaj wygląda                        

w kontekście tego, że żyję w wierze od czasu kiedy uchwaliliśmy Studium uwarunkowań                  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego, że w mieście Osieczna obowiązuje zakaz 

budowy i rozbudowy obiektów zajmujących się taką hodowlą. Przekazuję Panu Burmistrzowi 
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zapytanie. 

Zapytanie Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pana Romana Lewickiego 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 8.  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat                     

w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Rozpoczynamy część uchwałodawczą. W punkcie 9 mamy podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki 

nr 1303/4 położonej w Osiecznej. Czy są ze strony Państwa Radnych uwagi i pytania 

dotyczące tego projektu uchwały? Jakie to są działki, bo tej kwestii dotyczą dwie uchwały.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To są dwie różne działki dzierżawione przez osoby, którym upłynął termin pierwszej 

dzierżawy. W naszej Gminie jest takie założenie, że jeżeli chodzi o letnisko, to przedłużamy 

dzierżawę o następne 10 lat i stąd te dwa projekty uchwały. W treści są wskazane numery 

działek, których to dotyczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To są dzierżawcy, którzy tam mieszkają, a nie którzy prowadzą działalność gospodarczą, tak?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są uwagi, pytania? Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 

położonej w Osiecznej. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy 

Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 10 lat gruntu     

o powierzchni 139,23 m2, położonego w Osiecznej na terenie Letniska oznaczonego nr 1,                   

z przeznaczeniem na cele rekreacyjne.                                                                                         

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę                          

nr X.68.2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 

bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 

okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej, 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.68.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki 

nr 1303/4 położonej w Osiecznej, stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 9. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat                     

w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do realizacji punktu 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 

położonej w Osiecznej. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 

położonej w Osiecznej. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy 

Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 10 lat gruntu     

o powierzchni 139,23 m2, położonego w Osiecznej na terenie Letniska oznaczonego nr 2,                   

z przeznaczeniem na cele rekreacyjne.                                                                                         

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr 

X.69.2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 

bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 

okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1303/4 położonej w Osiecznej, 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.69.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym części działki 

nr 1303/4 położonej w Osiecznej, stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 10.  

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników to 

projekt uchwały zawarty w punkcie 11. Otrzymaliśmy projekt uchwały, w którym powołuje 

się zespół opiniujący w składzie: Renata Helena Helińska, Krystyna Stanisława Krajewska, 

Mirosław Stanisław Forszpaniak i Sławomir Kosmalski. Czy są pytania do tego projektu? Czy 

to jest skład, który był wcześniej powołany do tego celu, Panie Sekretarzu? 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Jest to doraźna komisja. Ze względu na to, że zakończyła się kadencja ławników należy 

powołać nowych. Wpłynął wniosek od sędziego, mamy zgłoszoną jedną osobę, kandydata na 

ławnika zgodnie z procedurą. Obowiązkiem Rady jest powołanie komisji, która zaopiniuje 

pod względem merytorycznym i sprawdzi złożone dokumenty. W terminie do końca 

października Rada jest zobowiązana podjąć uchwałę, w której zaopiniuje tą osobę na ławnika.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna 

uchwala, co następuje: 

§ 1. Powołuje się zespół opiniujący kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego                       

w Lesznie w następującym składzie: 

1) Renata Helena Helińska, 
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2) Krystyna Stanisława Krajewska, 

3) Mirosław Stanisław Forszpaniak, 

4) Sławomir Kosmalski. 

§ 2. Zadaniem Zespołu jest ocena zgłoszonych kandydatur na ławników i przedstawienie na 

sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna swojej opinii o zgłoszonych kandydatach,                             

w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę                          

nr X.70.2019 w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników, stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.70.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 11.  

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów samorządu 

mieszkańców wsi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 12 kolejna uchwała, podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów do 

organów samorządu mieszkańców wsi. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania do tego 

projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

przeprowadzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Zarządza się zwołanie zebrania wiejskiego w celu dokonania wyboru Sołtysa wsi 

Kąkolewo. 

2. Zebranie wiejskie, o którym mowa w ust. 1 odbędzie się w świetlicy wiejskiej                             

w Kąkolewie.  

3. Termin zebrania, o którym mowa w ust. 1 ustala się na dzień 6 września 2019 r. (piątek).  

4. Określa się następujące godziny zwołania zebrania, o którym mowa w ust. 1: I termin                

– godz. 19.30, II termin – godz. 19.45. 

5. Na Przewodniczącego zebrania, o którym mowa w ust. 1 wyznacza się Burmistrza Gminy 

Osieczna. 

§ 2. Zobowiązuje się Burmistrza Gminy do zapewnienia technicznej obsługi zebrania 

wyborczego.      

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę                            

nr X.71.2019 w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców 

wsi.  
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Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów 

samorządu mieszkańców wsi, stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.71.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

przeprowadzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi, stanowi załącznik nr 15 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 12.  

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do realizacji punktu 13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Osieczna. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu uchwały? Czy 

Pan Burmistrz chciałby zabrać głos w tym punkcie, czy Pani Skarbnik? Czy mam bez 

wprowadzenia przedstawić projekt uchwały? Ja się nie czuję upoważniony żeby zabrać głos. 

Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Co skłoniło Panią Skarbnik do takiej decyzji? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Taką decyzję podjęłam ze względu na zmiany dotyczące życia prywatnego, głównie związane 

ze zmianą miejsca zamieszkania. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna                  

z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Osieczna. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Na wniosek Burmistrza Gminy Osieczna odwołuje się Panią Hannę Włodarczak                   

ze stanowiska Skarbnika Gminy Osieczna z dniem 30 września 2019 r.  

2. Ww. odwołanie spowodowane jest złożeniem przez Panią Hannę Włodarczak rezygnacji      

ze stanowiska. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały, proszę podnieść rękę                     

i przycisnąć odpowiedni przycisk - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę                       

i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść 

rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 1 głos. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy 

Osieczna w obecności 14 Radnych większością głosów podjęła uchwałę nr X.72.2019                     

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Osieczna.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Osieczna, 

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.72.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie, 

odwołania Skarbnika Gminy Osieczna, stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 13. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 14 oddam głos Pani Skarbnik z prośbą o wprowadzenie w treść kolejnych uchwał, 

tj. w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok oraz do projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna wraz z autopoprawkami. Proszę. 
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Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej dotyczą zwiększenia 

dochodów o kwotę 1.299.084 zł z następujących tytułów:  

a) zwiększenie dochodów Zespołu Szkół w Świerczynie, dochodów własnych 

wypracowanych przez Szkołę o kwotę 2.084 zł, 

b) zwiększenie dochodów z kar środowiskowych o kwotę 1.297.000 zł. Te dochody są już 

na naszym koncie i są wykonane ponad plan.   

Po stronie wydatków propozycja zwiększenia o kwotę 498.084 zł i zwiększenie nadwyżki 

budżetowej o kwotę 801.000 zł. Propozycje następujących wydatków:  

a) zwiększenie dotacji dla miasta Leszna na utrzymanie funkcjonowania Noclegowni dla 

Osób Bezdomnych w Lesznie, 

b) 50.000 zł zwiększenie na koszty pobytu dzieci w przedszkolach na terenie innych gmin, 

c) 150.000 zł koszty bieżące z przeznaczeniem na utrzymanie kanalizacji sanitarnej,  

d) 100.000 zł zwiększenie rezerwy ogólnej, 

e) 130.000 zł zwiększenie wydatków na dowóz uczniów do szkół, 

f) 25.000 zł zwiększenie wydatków majątkowych na rozbudowę sieci, 

g) 15.000 zł zmniejszenie wydatków na rozbudowę sieci w miejscowości Frankowo, 

h) 4.000 zł zmniejszenie wydatków na rozbudowę sieci w miejscowości Ziemnice, 

i) 25.000 zł wprowadzenie nowego zadania związanego z wykonaniem przyłączy do 

świetlic wiejskich,  

j) 30.000 zł zwiększenie na zadanie „Budowa świetlicy w Jeziorkach”.  

W Wieloletniej Prognozie Finansowej zmiany dotyczą zwiększenia o 30.000 zł na zadanie 

„Budowa świetlicy w Jeziorkach” i zmiany w dowozach uczniów do szkół w latach 2017                    

-2019 zwiększenie o kwotę 130.000 zł i w latach 2019-2021 zwiększenie wydatków w roku 

2020 o kwotę 68.000 zł i w roku 2021 o kwotę 75.000 zł tak, żeby Pan Burmistrz mógł 

podpisać umowę. Autopoprawki dotyczą wprowadzenia projektu uchwały na druku 75, tzn. 

uchwała o tym, że Gmina Osieczna udziela pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Leszczyńskiego na dofinansowanie remontów dróg przy drogach powiatowych położonych na 

terenie Gminy, tj. drogi w miejscowości Świerczyna i miejscowości Grodzisko. 

Autopoprawka polega na tym, że z pomocy finansowej majątkowej w § 630 wyodrębnia się               

§ 271 pomoc finansowa na zadania bieżące w kwocie 143.000 zł i zmienia się kwotę 

wydatków bieżących majątkowych. Kwota wydatków ogólnych pozostaje bez zmian. Zmienia 

się także kwota ogółem dotacji udzielonej z budżetu Gminy także między wydatkami 

bieżącymi i majątkowymi. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Przystępujemy do przegłosowania autopoprawki dotyczącej zmian w uchwale 

budżetowej.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Autopoprawka wynika z projektu uchwały zawartej w druku nr 75, żeby ta uchwała mogła 

zaistnieć w życiu, to musimy mieć w budżecie 143.000 zł na jej wykonanie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Rozumiem, tylko jak mam przedstawić projekt uchwały, żeby nikt nie miał wątpliwości nad 

czym głosuje?  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Autopoprawka brzmi: wprowadza się udzielenie pomocy dla Powiatu Leszczyńskiego na 

dofinansowanie zadań bieżących w kwocie 143.000 zł w § 271 z jednoczesnym 

umniejszeniem o kwotę 143.000 zł § 630 czyli dotacja na pomoc finansową na zadanie 

majątkowe.   
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Poddaję pod głosowanie autopoprawkę przedstawioną przez Panią Skarbnik. Kto                     

z Państwa Radnych jest za przyjęciem autopoprawki przedstawionej przez Panią Skarbnik, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednogłośnie przyjęła autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawki zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały wraz z autopoprawkami. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna 

na 2019 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, 

co następuje. Projekt uchwały został zawarty w druku nr 73. Rozpoczynam głosowanie. Kto   

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały o takiej treści, proszę podnieść rękę                             

i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska 

Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr X.73.2019                     

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.73.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 20 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 14 porządku obrad.  

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 15. W ślad za zmianami w uchwale budżetowej następują zmiany                               

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Czy teraz też mamy autopoprawkę?  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej ta autopoprawka skutkuje tym, że zmienia się                        

w załączniku nr 1 kwota wydatków bieżących i majątkowych. Kwota wydatków ogółem 

zostaje bez zmian i zwiększa się kwota wydatków w formie dotacji o kwotę 143.000 zł. 

Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Poddaję pod głosowanie autopoprawkę przedstawioną przez Panią Skarbnik. Kto               

z Państwa Radnych jest za przyjęciem autopoprawki przedstawionej przez Panią Skarbnik, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednogłośnie przyjęła autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na 

lata 2019-2028. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały 

w sprawie zmiany WPF stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028 wraz z autopoprawką. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. Treść uchwały zawiera druk nr 74. Rozpoczynam 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały w przedstawionym 

kształcie, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 14 głosów. Kto jest 

przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. 

Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie 

podjęła uchwałę nr X.74.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.74.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi 

załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 15.  

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Osieczna w 2019 roku 

pomocy finansowej na rzecz Powiatu Leszczyńskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram punkt 16 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Osieczna w 2019 

roku pomocy finansowej na rzecz Powiatu Leszczyńskiego. Wydaje się, że w sytuacji, gdy 

przyjęliśmy poprzednie uchwały, to jest oczywiste, że mamy ten projekt uchwały, nad którym 

głosowanie umożliwiły nam poprzednie uchwały. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania 

do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do 

projektu uchwały. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Osieczna                   

w 2019 roku pomocy finansowej na rzecz Powiatu Leszczyńskiego. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Udziela się z budżetu Gminy Osieczna w 2019 roku pomocy finansowej dla Powiatu 

Leszczyńskiego w wysokości 143.000 zł na dofinansowanie remontów dróg przy drogach 

powiatowych położonych na terenie Gminy, tj. drogi nr 4782P w miejscowości Świerczyna              

i drogi nr 4790P w miejscowości Grodzisko.  

§ 2. Udzielenie pomocy finansowej wymienionej w § 1 nastąpi z dochodów własnych Gminy.  

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę                          

nr X.75.2019 w sprawie udzielenia przez Gminę Osieczna w 2019 roku pomocy finansowej 

na rzecz Powiatu Leszczyńskiego. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie odwołania udzielenia przez Gminę Osieczna 

w 2019 roku pomocy finansowej na rzecz Powiatu Leszczyńskiego, stanowi załącznik nr 24 

do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr X.75.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

udzielenia przez Gminę Osieczna w 2019 roku pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Leszczyńskiego, stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 16.  

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość 

stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 

innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 17. W tym punkcie nastąpi podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 

pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw. Pana Burmistrza proszę o wprowadzenie do projektu uchwały                       

w powyższej sprawie. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W związku z tym, że z dniem 1 września zacznie obowiązywać zmiana Prawa oświatowego 

dotycząca minimalnych kwot za wychowawstwo klasy lub prowadzenie oddziału 

przedszkolnego w wysokości co najmniej 300 zł, proponujemy nowelizację uchwały, tak żeby 

dostosować ją do obowiązującego prawa. W § 9 w punkcie 1 ust. 2 zapisano „Nauczycielowi, 

któremu powierzono wychowawstwo klasy w wysokości 300 zł.”, czyli to jest minimalna 

wymagana kwota. Aktualnie ten dodatek w naszej Gminie wynosi ponad 120 zł. Są to kwoty 

brutto. Poza tym proponujemy zmianę dodatku dla opiekuna stażu z procentowego na 

kwotowy, to jest zapis w kolejnym punkcie litera a - w wysokości 150 zł oraz litera b                        

- doradcy metodycznego lub nauczyciela konsultanta w wysokości 100 zł. Ten zapis póki co 

w naszym Samorządzie, w naszej Gminie nie funkcjonuje, tzn., że nie ma zastosowania jako 

że, ja przynajmniej nie wiem o tym, żeby doradcy metodyczni czy nauczyciele konsultanci               

w naszych szkołach pracowali. Przy tej zmianie proponuję również Wysokiej Radzie, co jest 

zawarte w załączniku nr 1, zmianę dopuszczalnych procentowych dodatków funkcyjnych dla 

kierowników naszych jednostek oświatowych czyli dla dyrektorów i ich zastępców czyli 

wicedyrektorów, mówię o szkołach. W stosunku do obowiązującego progu procentowego do 

tej pory proponuję Wysokiej Radzie zmianę o 10% w każdym z tych miejsc, np. dyrektor 

przedszkola liczącego mniej lub 3 oddziały do tej pory mógł otrzymać dodatek funkcyjny                 

w wysokości mniej lub 25% wynagrodzenia nauczyciela dyplomowanego, zgodnie z tą 

propozycją, jeżeli Państwo taką przyjmą, będzie mógł otrzymywać o 10% więcej czyli do 

35% włącznie. Zwracam uwagę na określenie „będzie mógł otrzymywać”. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do tego projektu uchwały? Należy rozgraniczyć podwyżki czy zmiany 

wynikające z ustawy jak rozumiem za wychowawstwo zamiast 120 zł musi być 300 zł, bo tak 

mówi ustawodawca i nie mamy wyboru. Proponuje Pan Burmistrz zamianę w innym 

podpunkcie procentów na kwotę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, dla opiekuna stażu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Postanawia Pan Burmistrz przedstawić też propozycję podwyżki dopuszczalnych dodatków 

dla? 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dla dyrektorów i zastępców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz mówi dopuszczalnych a to znaczy, że Pan Burmistrz dzisiaj przyznaje 

maksymalne stawki? Skąd wynika potrzeba podwyżki? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja powiedziałem, że dyrektor może taką kwotę otrzymać i też powiedziałem, że to nie 

oznacza, że otrzymuje. Z mojej wiedzy wynika, że dyrektor największego Zespołu w naszej 

Gminie otrzymuje w granicach blisko tego maksymalnego wskaźnika, pozostali kierownicy 

trochę mniej niż mogliby maksymalnie otrzymać. Natomiast skąd potrzeba podwyżki? 

Szanowni Państwo! Myślę, że jesteśmy uważnymi obserwatorami życia również 

oświatowego. W sytuacji, gdy nastąpiło chyba dwa lata temu, nie chcę tutaj powiedzieć 

dokładnej daty, ograniczenie możliwości godzin nadliczbowych dla kierowników szkół czy 

przedszkoli automatycznie kwota brutto, którą zarabiali nie pozostała na tym samym 

poziomie tylko została zmniejszona. Ja tak odczuwam i to nie jest tylko moja ocena, że 

jeszcze upłynie trochę czasu i może rozpocząć się nabór, nie chcę powiedzieć negatywny, ale 

mogą rozpocząć się problemy z powoływaniem, wyłanianiem dobrych i najlepszych 

kierowników a o takich mówimy, stąd proponuję, jako możliwość, zwiększenie tych 

dodatków o 10%.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są ze strony Państwa Radnych pytania? Ja powiem, że wydaje mi się, że to dość odważna 

decyzja w kontekście tego, o czym Pan Burmistrz wspomniał chwilę wcześniej, tj. o brakach 

w PIT-cie, podwyżkach dla nauczycieli, które czekają nas od 1 września. Rozumiem, że Pan 

Burmistrz ma przekonanie, że dzisiaj te dodatki są na niewystarczającym poziomie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Właśnie dlatego, że mam pogląd o dodatkach w innych samorządach i że jesteśmy na średnim 

poziomie, jeżeli chodzi o te procenty. Możliwe, że to o czym Pan Przewodniczący mówi, że 

to jest szerszy problem. Ja z przyjemnością o tym porozmawiam. Od 1 września podwyżki dla 

oświaty to procentowo jest 9,6%. Skutki chociażby zwiększonych, bo tak musimy zrobić                   

w dodatkach z tytułu wychowawstwa, to jest kilkadziesiąt tysięcy złotych przez cztery 

miesiące. Na dzisiaj moja wiedza jest taka, że może być tak, iż nasz Samorząd nie otrzyma                    

zwyżki subwencji oświatowej, gdyby tak się stało to już Państwu dyrektorom podczas 

spotkania, o którym dzisiaj powiedziałem przekazałem, że punkt pierwszy ich działań ma 

polegać na tym, że w ramach swoich planów finansowych mają znaleźć środki na 

zrealizowanie tych podwyżek. Natomiast jeżeli, a tak pewnie będzie, w którymś z przedszkoli 

czy szkół dyrektorzy nie będą w stanie tego zrealizować, to wtedy siadamy i zastanawiamy 

się, jak to zadanie wykonać, bo to zadanie będzie obligatoryjne, które samorządy będą 

musiały zrealizować. Pięcioro dyrektorów, trzy osoby to wicedyrektorzy, w sumie osiem 

osób, załóżmy, że zaproponuję, tak zdecyduję jak będę miał delegację od Państwa, to będę 

mógł zdecydować po 10% więcej. Osiem razy 300 zł to jest 2.400 zł wobec 9.000.000 zł 

subwencji. Moim zdaniem jest to kwota, o której warto mówić ale która w żaden sposób nie 

zachwieje realizacją planu finansowego poszczególnych szkół czy przedszkoli. Natomiast 

sądzę, że jest to kwestia pewnej motywacji, o której warto pamiętać i w związku z tym taką 

propozycję Państwu przedkładam.        

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nie chcę wyjść na przeciwnika podwyżek bo uważam, że bardzo fajnie że one są i że wszyscy 

powinniśmy coraz więcej zarabiać. Bardziej mówię o kontekście i czasie. Chyba, że Pan 

Burmistrz ma taki pomysł, żeby jeszcze poczekać z tymi dodatkami, że to, że my damy 

dzisiaj legitymację, to nie znaczy, że Pan jutro podejmie taką decyzję. Nieobce jest mi 

myślenie, że w sytuacji, kiedy ze wszystkich stron są sygnały o tym, że w oświacie może być 
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coraz mniej pieniędzy, kiedy mamy do przeprowadzenia podwyżki w wysokości 9,6% i nikt 

w samorządach nie wie, ile tych pieniędzy wpłynie z tzw. centrali, wzrastają dodatki, to może 

warto poczekać, żeby nie dawać sygnału, że wszędzie trzeba oszczędzać a tu się daje 

podwyżki. To jest Pana Burmistrza koncepcja.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Jeżeli mówimy o pieniądzach, to ja nie ukrywam 

będę, jestem do tego zdeterminowany, że zaproponuję w budżecie roku 2020 znaczny wzrost 

kwoty płac pracowników samorządowych. Przecież Pan Przewodniczący doskonale widzi, 

wszyscy widzimy, co się dzieje w naszej Ojczyźnie, z czego się tak na końcu jako ludzie 

pracujący bardzo cieszymy ale w tej chwili płace moich współpracowników, niekoniecznie 

mówię o kadrze kierowniczej ale o inspektorach czy też administracji obsługi w placówkach 

oświatowych i innych jednostkach należących do Gminy wobec dynamicznego wzrostu płac 

w naszej Ojczyźnie, zaczynają zostawać w tyle, to jest powszechne odczucie. Nie tylko 

odczucie ale prawdziwe stwierdzenie. Ja przygotowuję się do tego, żeby propozycja zmian 

płac pracowników samorządowych na rok 2020 była wyższa niż do tej pory.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wypada nam czekać na propozycje Pana Burmistrza. Ja jestem gotów w każdej chwili 

dyskutować również z tym poglądem o powszechnym poczuciu rosnących płac. Ja tego tak 

nie widzę. Ja widzę wiele sfer naszego życia gospodarczego w sensie funkcjonowania 

zakładów, firm, sfery budżetowej, gdzie tych podwyżek nie ma.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, 2.600 zł osiągnie najniższe wynagrodzenie, które wzrośnie                          

w przyszłym roku. Jeżeli nie będziemy starali się zapobiegać tego typu zbliżeniu płacy 

pracujących w urzędach czy nadążać do najniższego wynagrodzenia w naszej Ojczyźnie, to za 

chwilę na takim pułapie będą ich płace. W krótkim czasie może moglibyśmy mieć taką 

sytuację, że będzie trudność z zatrudnieniem dobrych fachowców merytorycznych w naszych 

jednostkach czy w Urzędzie. Jak chociażby ma to miejsce, to jest może uproszczenie 

problemu, w dużych miastach z kadrą pedagogiczną. A oni przecież od lat, mówiąc o dużych 

miastach mówię o tym, że tam nauczyciele zarabiają od zawsze więcej poprzez te zachęty, bo 

inaczej by ich tam nie było, niż w takich samorządach jak nasza Gmina. Ja sądzę, może Pan 

to odebrać jako pewnego rodzaju niefortunność te 10% funkcyjnego dla kierowników 

jednostek tu i teraz, ale to jest przecież docelowo. My tę uchwałę podejmowaliśmy kilka lat 

temu i nie ma żadnego zamiaru z mojej strony, żeby za pół roku czy za rok proponować 

kolejne inne współczynniki procentowe.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jasne. Nie wiem czy to jest jeszcze wola kogoś oprócz mnie, moja taka jest, żeby o tym jasno, 

w sposób przejrzysty rozmawiać. Najłatwiej się rozmawia na twardych danych, w związku                

z czym nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Pan Burmistrz przy dobrej woli, którą absolutnie 

wiem o tym Pan Burmistrz ma, jeśli Pan podejmie taką decyzję o przyznaniu tych dodatków, 

to proszę nam przedstawić wysokość tych dodatków. Ile takie dodatki wynoszą za 

zarządzanie, to wszystko nam ułatwi dyskusję. Każdy z nas gdzieś funkcjonuje w sferze 

zawodowej, ja też funkcjonuję w takiej firmie, gdzie bardzo bym chciał, żeby ludzie zarabiali 

więcej niż dziś, bo mam świadomość tego, że rosnący poziom cen powoduje, że relatywnie 

wartość pieniądza maleje. Pytanie jest kogo i na ile stać na to, żeby te podwyżki dać.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Przewodniczący, jako szef firmy zechciałby powiedzieć, jakie jest średnie 

wynagrodzenie, oczywiście nie musi, w  firmie. To odnosząc to do średniej wynagrodzenia na 

przykład w Urzędzie, będziemy mogli o tym mówić. Zakładając, że w Urzędzie Gminy                           

w Osiecznej średnia płaca wynosi 6.000 zł oczywiście teoretyzuję, tak zdecydowanie nie jest, 

to mówienie wtedy, że kolejne podwyżki są wymuszone aktualnymi wynagrodzeniami byłoby 
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nad określeniem. Natomiast ja mam pełną wiedzę i przekonanie co do tego, że we wszystkich 

poczynając od Urzędu poprzez szkoły, przedszkola, instytucjach nie tylko nauczyciele ale 

może przede wszystkim czy tak samo kadra administracyjno-obsługowa, jeżeli to będzie 

możliwe, powinna zarabiać więcej.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak, wszyscy oby tak było powinniśmy zarabiać więcej. Ja oczywiście mogę Panu 

Burmistrzowi przedstawić, ile zarabia się w firmie, w której pracuję, liczę na wzajemność. Ja 

się też cieszę, że dowiem się ile zarabia się w Urzędzie. Ja w każdej chwili mogłem się tego 

dowiedzieć ale tak naprawdę do dzisiaj nie wiem. Wiem, że się zarabia za mało, wiem że 

szczególnie, kiedy Pan Burmistrz jest Burmistrzem, co roku od wielu lat jest 5% podwyżka 

płac.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

A Państwo Radni Radnymi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak jest. I tylko się cieszyć, że takie podwyżki udało się w tym Samorządzie przeprowadzić 

od wielu lat i chciałbym wiedzieć, jaki to jest dzisiaj poziom. Nie ile zarabiają poszczególne 

osoby, tylko na jakim poziomie są płace bo wtedy łatwiej podejmować takie decyzje o tym 

czy głosować za większą podwyżką, np. niż 5%, która jest w naszym Samorządzie 

zwyczajowo już od wielu lat. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poza jednym rokiem, tak było przez wszystkie lata.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wracając do podwyżek w kontekście kadry nauczycielskiej. Mnie trochę razi ten czas, w tym 

sensie, że jak Pan Burmistrz za trzy miesiące powie, jak przeprowadzimy podwyżki                          

i będziemy wiedzieć, ile z budżetu dostajemy a ile musimy dopłacić, ile nas to kosztuje, to 

wtedy byłoby mi łatwiej taką decyzję podejmować, dlatego dzisiaj się wstrzymam przy 

głosowaniu, jeśli chodzi o ten projekt uchwały. Jeszcze jakieś pytania, wnioski? I ostatnia 

moja uwaga. Też myślę, że taki projekt, który wpływa 24 godziny przed głosowaniem on jest 

projektem zbyt ważnym, żeby wpływał 24 godziny przed głosowaniem. Byłoby najlepiej, tak 

myślę ze względu na materię, żeby udało się go na przykład przedyskutować na Komisji 

Oświaty.       

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przyjmujemy sugestię Pana Przewodniczącego, będziemy starali się tak robić aczkolwiek 

przy tego typu tempie zmian, na które nie mamy wpływu, może to też oznaczać zwołanie 

kolejnej sesji.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak, ja rozumiem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zgodnie z tą nowelizacją rozporządzenia czy ustawy jest tak, że do końca września te 

podwyżki muszą zostać skonsumowane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Te ustawowe. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak to 300 zł, o których dzisiaj tutaj mówimy i które Państwu proponuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przy ustawowych zmianach Panie Burmistrzu to trudno wzniecać jakąkolwiek dyskusję. 

Możemy jedynie powiedzieć, że mamy podjąć uchwałę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Bo Pan się odniósł do terminu zaproponowania projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiadam Panu Przewodniczącemu, Państwu, Wysokiej Radzie, że gdybyśmy zachowali 

to o czym Pan mówi, a będziemy pamiętać i starać się tak postępować, to konsekwencją tego 

typu wydłużenia procesu legislacyjnego w naszym Samorządzie może być to, że będziemy 

zwoływać kolejną sesję po to, żeby podjąć jedną uchwałę.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu ja się wytłumaczę. Ja oczywiście rozumiem, że 24 godziny przed 

głosowaniem dostajemy uchwałę, w której właściwie wypada nam zatwierdzić to, czego 

ustawodawca od nas wymaga ale jeśli przy tej okazji w projekcie uchwały pojawiają się 

punkty takie, w których Pan Burmistrz postanawia z własnej woli zmienić, na przykład 

wysokość dodatków, chyba, że ta propozycja zrodziła się wczoraj, ale ja nie bardzo w to 

wierzę, jeśli miał Pan taki zamiar wcześniej, to winna być okazja żebyśmy mogli o tym 

rozmawiać na przykład na Komisji Oświaty. Wiem, że dzisiaj też można o tym dyskutować. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dlatego zanim Państwo Radni i Wysoka Rada podejmie uchwałę o tym głośno powiedziałem, 

że taką zmianę również proponujemy, a czy ona zostanie zaakceptowana czy nie, decyzja 

należy do Wysokiej Rady.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oczywiście. Ja mogę tylko wyrazić taką nadzieję i taką prośbę, żebyśmy wcześniej o takich 

pomysłach, projektach wiedzieli nie tych, które wynikają z ustawy tylko o tych, które 

wynikają z Pana koncepcji zarządzania Gminą, do czego ma Pan absolutnie prawo. Ja tylko 

wyrażam w swoim imieniu, żebyśmy mieli więcej okazji do tego, żeby o tym porozmawiać              

i mogli to przedyskutować. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt 

uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. 

w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Na podstawie odpowiednich przepisów 

Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Uchwala się regulamin określający wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Traci moc uchwała nr XXXV/345/2014 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 

2014 r. w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników 

wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała  wchodzi  w  życie  w  terminie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, z mocą obowiązującą od 1 września 2019 r.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 1 głos. Stwierdzam, że Rada Miejska 
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Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr X.76.2019                       

w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie uchwalenia regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 

lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 

innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 

stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr X.76.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 

pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw, stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zakończyliśmy realizację punktu 17. 

Ad. 18. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt wnioski i informacje. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos                        

w punkcie wnioski i informacje? Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

W związku z tym, że 6 września odbędą się wybory sołtysa w Kąkolewie prosiłbym                          

a właściwie chciałbym przypomnieć o tablicy informacyjnej, żeby została postawiona przy 

skrzyżowaniu z drogą nr 12 przy posesji Państwa Moryl. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie wnioski                           

i informacje? Nie widzę. Dziękuję. Ja chciałem zapytać o dwie rzeczy. Nie chciałem tego 

czynić w formie pisemnej, żeby ułatwić naszą komunikację i dostęp do informacji. Panie 

Burmistrzu, jakiś czas temu powzięliśmy informację, że nasza Gmina oczekuje na przyznanie 

12.000.000 zł dofinansowania zewnętrznego. Jak czytam wiadomości z zewnątrz, to kolejne 

samorządy otrzymują środki z tej puli. Proszę o informację jak to wygląda w naszym 

przypadku, ile z tych 12 milionów już otrzymaliśmy. Mówiliśmy o tym, jakie to jest istotne, 

jak determinuje sposób budowania budżetu choćby na 2020 rok. Jaki jest stan na dzisiaj, ile                          

z tych 12.000.000 zł należnych nam pieniędzy już otrzymaliśmy. Chcę wierzyć, że my je 

otrzymamy, pytanie jest o czas.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie otrzymaliśmy nic. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nie otrzymaliśmy nic? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na ten czas, gdy dzisiaj trwa sesja nie otrzymaliśmy nic.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

I nie wiemy kiedy otrzymamy? Ciągle jesteśmy w oczekiwaniu na 12.000.000 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Około 12.000.000 zł. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Chciałem zapytać jeszcze o kanalizację tych trzech miejscowości. Te prace przy 

letnisku one determinują ich podłączenie do oczyszczalni? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To jest niezależna rzecz. To chciałbym zapytać, czy są już pierwsze podłączenia 

mieszkańców z miejscowości nowo podłączonych. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, potwierdzam. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Myślałem, że może musimy czekać aż przy letnisku skończą się prace. Pani Przewodnicząca 

Krajewska pyta, czy mieszkańcy mają określony czas do podłączenia. Czy mogę prosić               

o taką informację mimo, że o tym mówiliśmy ale to nie zawadzi po raz kolejny o tym 

powiedzieć.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powinni to zrobić jak najszybciej, natomiast w sytuacji gdy ktoś z mieszkańców nie będzie 

wykazywał takiej chęci, to mogą się te sprawy trochę toczyć. Natomiast zainteresowanie, 

wręcz działania mieszkańców z naszych miejscowości, mówimy o tych trzech 

miejscowościach, pozytywnie nas zaskakują. Bardzo się cieszymy z tego powodu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto jeszcze z Państwa? Nie widzę. Dziękuję. Zakończyliśmy punkt zamykam punkt wnioski          

i informacje jednocześnie z odpowiedziami na zapytania i wnioski.  

Ad. 19. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przechodzimy do punktu odpowiedzi na zapytania i wnioski. Nie ma odpowiedzi, były                         

w punkcie powyżej. Dotarliśmy do ostatniego punktu. Zamykam punkt 19.  

Ad. 20. Zakończenie obrad X sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Przystępujemy do zakończenia obrad. Dziękuję Państwu, wszystkim życzę wszystkiego 

dobrego, do zobaczenia. Dziękuję, kończę obrady X sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

 

 

 

  Protokołowała:             Przewodniczący obrad: 

 

 

Małgorzata Nowak               Roman Lewicki 


